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INFORMACE Z MĚSTSKÉHO ÚŘADU 

Provoz městského úřadu pro veřejnost 
 

pondělí  7:30 – 11:30   12:30 – 17:00 
středa  7:30 – 11:30   12:30 – 17:00 

 
Budova úřadu je otevřena i mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), a to v době 
od 8:00 do 13:00 hodin. V těchto dnech však pracovníci úřadu nemusí být přítomni z důvodů 
plnění úkolů mimo kancelář, doporučujeme tedy občanům přednostně využívat úřední dny, 
případně si návštěvu úřadu s konkrétním úředníkem dojednat předem.  
 
Telefon:  +420 482 360 431 
E-mail:  mesto.raspenava@raspenava.cz 

Kontakty na pracovníky úřadu  

Mgr. Josef Málek, starosta města  
482 360 448, 725 125 661, josef.malek@raspenava.cz  
dočasně ochrana přírody, odpad. hospodářství, 

Jaromír Hanzl, místostarosta 
482 360 433, 725 076 524, jaromir.hanzl@raspenava.cz  

Jana Lipenská, podatelna, sociální věci, správa majetku 
482 360 431, 602 148 299, jana.lipenska@raspenava.cz 

Ivana Sýkorová, vedoucí ekonomického odd. 
482 360 443, ivana.sykorova@raspenava.cz  

Lucie Šedová, pokladna, poplatky odpady 
482 360 441, lucie.sedova@raspenava.cz  

Radka Čapková, evidence smluv a poplatků, poplatek ze psů 
482 360 445, radka.capkova@raspenava.cz 

Ladislava Beranová, mzdy, poplatky ostatní 
482 360 444, ladislava.beranova@raspenava.cz  

Olga Hromníková, účetnictví 
482 360 440, olga.hromnikova@raspenava.cz  

Jaroslava Kasalová, matrika, evidence obyvatel 
482 360 449, jaroslava.kasalova@raspenava.cz  

Iveta Horčičková, správa majetku, pozemky 
482 360 446, 725 411 248, iveta.horcickova@raspenava.cz  

Markéta Kohoutová, stavební úřad, silniční správní úřad 
482 360 451, marketa.kohoutova@raspenava.cz  

Ladislava Mičunovičová, městská knihovna a informační centrum  
482 360 447, knihovna@raspenava.cz 
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SLOVO STAROSTY 

Vážení spoluobčané,  
 
dne 19. října 2022 proběhlo ustavující zasedání zastupitelstva města, které vzešlo ze 
zářijových komunálních voleb. Jak v mediích, tak na sociálních sítích bylo k výsledkům 
voleb v Raspenavě příspěvků dostatek, i přesto si dovolím zde znovu publikovat 
patnáctičlenný tým zastupitelstva města pro volební období 2022-2026, přičemž se nikdo 
ze zvolených zastupitelů nevzdal svého mandátu, všichni řádně složili nezbytný slib 
a zúčastnili se ustavujícího zasedání.  
 

Zvolení zastupitelé v abecedním pořadí 

strana, sdružení jméno 

Sdružení občanů Raspenavy Belda Ladislav 

Svoboda a př. demokracie (SPD) Ing. Donát Petr  

Pro rozvoj města Hanzl Jaromír 

Za obnovu obce Mgr. Chvojka Petr  

Pro rozvoj města Ječný Ondřej 

Za obnovu obce Kobera Vladislav 

Svoboda a př. demokracie (SPD) Kocek Miroslav 

Za obnovu obce Mgr. Málek Jan, MBA 

Za obnovu obce Mgr. Málek Josef  

Za obnovu obce Mgr. Novotná Blanka Mgr. 

Pro rozvoj města Petříčková Hana 

Pro rozvoj města MUDr. Roček Milan 

KSČM a Podještědská levice Šmíd Zdeněk 

Za obnovu obce Vilímová Hana 

Pro rozvoj města Wolf Libor 

 
Z pohledu počtu získaných mandátů lze zobrazit např. i následujícím způsobem (barvičky 
přiděleny náhodně):  
 

Sdružení 
občanů 

Raspenavy 

KSČM a 
Podještědská 

levice 

Svoboda a př. 
demokracie 

(SPD) 
Pro rozvoj města Za obnovu obce 

Belda Ladislav Šmíd Zdeněk Kocek Miroslav Hanzl Jaromír Mgr. Málek Josef  

   Ing. Donát Petr Wolf Libor Vilímová Hana 

   Ječný Ondřej Mgr. Málek Jan, MBA 

   Petříčková Hana Mgr. Chvojka Petr  

   MUDr. Roček Milan Mgr. Novotná Blanka  

    Kobera Vladislav 
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Na ustavujícím zasedání byly rovněž ustanoveny pracovní orgány zastupitelstva, a to 
finanční a kontrolní výbor. Předsedkyní finančního výboru byla zvolena paní Hana Vilímová, 
členy finančního výboru jsou Ladislav Belda, Jaroslava Loukotová, Hana Petříčková 
a Zdeněk Šmíd. Předsedou kontrolního výboru byl zvolen pan Ondřej Ječný, členy 
kontrolního výboru jsou Mgr. Jaroslav Černý, Irena Janáčková, Vladislav Kobera a Mgr. 
Blanka Novotná. 
 
Nejen jménem svým, ale věřím, že i ostatních zastupitelů si dovoluji Vám všem, kteří jste se 
voleb zúčastnili, poděkovat. Poděkování patří i samotným kandidátům jednotlivých stran 
a sdružení, je dobré vědět, že máme stále ve městě dostatečný počet občanů, kteří se na 
vedení a chodu města chtějí podílet, bez ohledu na jejich politickou příslušnost či názorové 
vymezení. Na to následně navazuje právě práce v zastupitelstvu, kde je zcela zásadní 
hledat názorovou shodu ku prospěchu občanů našeho města.  
 
Velké poděkování patří také panu Pavlu Lžičařovi, který z pozice starosty vedl naše město 
v letech 1998 až 2022 a dle konstatování finančního i kontrolního výboru jej předal v dobré 
ekonomické kondici. Popřejme panu Pavlu Lžičařovi mnoho energie a pevné zdraví při 
plnění nových rentiérských úkolů.  
 
Na ustavující zasedání zastupitelstva města bezprostředně navázalo první jednání nově 
zvolené rady města, na kterém rada města projednala a schválila oprávnění vybraným 
zastupitelům v souladu s § 108 odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, 
užívat závěsný znak města při příležitosti konání svatebních obřadů, včetně oprávnění 
přijímat prohlášení o uzavření manželství v souladu s občanským zákoníkem. 
V následujícím období tak byla tato kompetence radou města svěřena paní radní Haně 
Vilímové a panu místostarostovi Jaromíru Hanzlovi. 
 
Vážení spoluobčané, v kontrastu současného dění nás zcela jistě nečeká lehké období, 
i přesto věřím, že jej s přičiněním všech Vámi volených zástupců společně zvládneme. 
 

Mgr. Josef Málek, starosta 
 
 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 

Následující veřejné zasedání zastupitelstva města se uskuteční ve středu dne 14. prosince 
2022 od 17:00 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu v Raspenavě. 
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ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY 

Letní prázdniny skončily a začal nový školní rok, děti se sešly s kamarády a přivítaly je paní 
učitelky a pan učitel. U malých dětí se odloučení od rodičů někdy neobejde bez slziček, ale 
většinou stýskání vydrží krátkou chvíli.  

S velkými dětmi ze třídy Žabiček a Rybiček jsme se 16. září vydali vlakem na výlet do 
Frýdlantu podívat se na tradiční přehlídku složek IZS, kde děti se zatajeným dechem 
sledovaly ukázky jejich práce a prohlédly si techniku a vozidla, potom na památku dostaly 
krásné omalovánky.  

Začátkem října jsme pro děti připravili Soutěž o nejkrásnější jablíčko, při které si vždycky 
vzpomeneme na bývalou paní ředitelku naší školky paní Zdenu Hakenovou. Voní to tu 
jablíčky a jablečným závinem, právě začíná podzim. Po období nachlazení a větší 
nemocnosti u dětí i zaměstnanců se vše uklidnilo, užili jsme si podzimní prázdniny a přivítali 
jsme u nás po delší době divadlo Matýsek s pohádkou „Tajemství staré skříně“, byla velmi 
poučná a dojemná zároveň, divadlo Matýsek opět nezklamalo.  

Podzim se překulil do druhé půlky a 10. listopadu se venku před školkou rozzářily nádherné 
vydlabané dýně, proběhlo „Podzimáčkovo dýňové odpoledne“. Děti si moc užily (po dvou 
letech společně s rodiči) přehlídku podzimních kostýmů, podzimní dílničky, ochutnávání 
dobrot z dýní a lampionový průvod setmělou zahradou školky 

 

 

 

 

  

 

 

 

                                                                                       

Vše jsme si moc užili a teď už se nemůžeme dočkat příprav na blížící se Vánoce.  

 

Za všechny z MŠ Renata Novotná 

 

ZÁLESÁCKÝ VÍKEND NA HUBERTCE 

V pátek 7. října navečer začalo víkendové soustředění dětského mysliveckého kroužku 
Zálesák na chatě Hubertka. Po ubytování a večeři pekly děti pod dohledem vedoucí Terky 
Stehlíkové cukroví. Pak zkoušely svou statečnost na stezce odvahy, kterou pro ně v okolí 
chaty připravili instruktoři kroužku. Poté již byla vyhlášena večerka, což bylo  
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v 21.30. V sobotu byla hlavním programem „Via ferrata Kočičí kameny“ pod chatou, 
(zajištěná cesta vedoucí na skalní útvar Kočičí kameny na severní straně Jizerských hor, 
autorem cesty je obec Bílý Potok, která ji dokončila na počátku srpna roku 2014 – pozn. 
redakce) na níž si děti pod vedením zkušeného lezce Petra Svobody, bývalého člena 
našeho kroužku, vyzkoušely základy horolezectví. Kromě toho se hrály různé hry na chatě 
i mimo ni. V 18 hodin si pro děti přijeli rodiče.  

Tentokrát víkendovka skončila již v sobotu, protože ten den večer se na Hubertce sešli staří 
členové kroužku, z nichž mnozí se řadu let neviděli, protože osud je zavál mimo Raspenavu. 
Při družné zábavě jsme si hezky popovídali, k čemuž napomohlo i občerstvení, k němuž 
většina zúčastněných určitým dílem přispěla. Zlatým hřebem občerstvení byl zvěřinový 
guláš, připravený Tomášem Štětinou starším, a to zcela zdarma, včetně surovin. Platba za 
guláš šla do fondu současného dětského kroužku. O pitný režim se nám postaral Ondřej 
Ječný. O kulturu se nám postaral Petr Svoboda, který hrál na kytaru. Sešlo se nás přes 
čtyřicet a všem bych rád poděkoval za účast a to, čím přispěli k mlsání a zábavě. Hlavně 
pak Tomáši Štětinovi, Ondrovi Ječnému a Petru Svobodovi. 

Mgr. Jaroslav Černý    

                                                                     

ZAMĚSTNÁNÍ NĚMECKÝCH OBYVATEL 

RASPENAVY, LUHU A LUŽCE 

Zemědělství a chov dobytka 

Až do 19. století bylo zdejší zemědělství na nízké úrovni, protože jeho rozvoj začal až 
v 1. pol. 17. století za Albrechta z Valdštejna, a to ještě jen na vrchnostenských statcích. 
Výnosy hospodářství vesnických rolníků, zvláště těch malých, odpovídaly jen těm 
nejskromnějším požadavkům. Do půdy, zpracované nedokonalými oracími nástroji 
a nepohnojené nebo jen málo, se zpravidla sel dvakrát po sobě oves, nato se pěstovala 
vikev a po ní ne zřídka znovu oves. Hnojení bylo nahrazováno úhorem (když už půda 
neplodila, nechávala se minimálně rok ležet ladem, aby se v ní obnovily živiny, na trávě, 
která na ní vyrostla, se nechal pást dobytek a její zbytek s dobytčími výkaly se pak zaoral). 
Ještě v 1. pol. 19. století mnoho rolníků nechávalo takto odpočinout třetinu až polovinu své 
půdy. Jejich hospodářství se ani rozvíjet nemohla, protože byla zatížena robotou (povinností 
zadarmo pracovat na panském), která byla v Rakousko–uherských zemích (do nich patřily 
do r. 1918 i české země) zrušena až v r. 1848. Lépe na tom byli tzv. svobodní sedláci (ti byli 
od roboty osvobozeni, museli však vrchnosti platit větší daně), kteří téměř v každé obci byli 
v počtu dvou až čtyř. Po zrušení roboty získali rolníci více času pro svá hospodářství a díky 
tomu se mohli věnovat i melioracím, čímž získali další pěstební pozemky. To mimo jiné  
umožnilo zrušit trojpolní hospodaření (nenechávat ležet 1/3 půdy ladem) a zavést střídavé 
hospodářství, kdy se na poli střídaly různé plodiny, čímž půda nebyla tak vyčerpávána 
(různé rostliny potřebují jiné živiny) a nemusela se nechávat ležet ladem. Tím se také 
zvyšovaly výnosy hospodářství. Vyšší péče byla věnována také hnojení. Vedle přírodních 
hnojiv jako jsou hnůj, močůvka a obsah septiků, se začala používat různá umělá hnojiva 
jako kostní moučka, vápenec, sádrovec, superfosfát, chilský ledek, Thomasova moučka 
a kainit. Prvním umělým hnojivem, které se začalo používat kolem r. 1850, byl zvápenatělý 
ptačí trus. Ještě dříve se však používal vápenec. Při sečení obilí byl srp nahrazen kosou. 
Stavění posečeného obilí do panáků se začalo používat kolem r. 1830. Významnou změnu 
zaznamenal také výmlat obilí. V nejstarších dobách bylo mlácení obilí obvyklé 
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prostřednictvím koní, kteří zrno z klasů vyšlapávali. Později se začaly používat cepy  
a v 19. století mlátičky. To již byl čas, kdy se v zemědělství začaly používat různé stroje, 
které práci významně ulehčily. Byly to různé secí a žací stroje, pohrabovače a obraceče, 
tažené koňmi. Dále to byly odstředivky na mléko, ořezávače řepy apod. Samozřejmě, strojní 
vybavení si mohli dovolit jen větší sedláci. S přírůstkem obyvatelstva se rozrůstal i počet 
zemědělských usedlostí.  
Co se týče výměry pozemků mělo v r. 1906 v Raspenavě 0.2 až 5 ha 109 majitelů, 5 až 10 
ha 10 majitelů, 10 až 20 ha 7 majitelů a přes 20 ha 24 majitelů. V Luhu vlastnilo přes 5.5 ha 
36 lidí, 2.5 až 5.5 ha 9 lidí a 0.5 až 2.5 ha 31 lidí. V Lužci patřilo 0.5 až 2.5 ha 26 osobám, 
2.5 až 5.5 ha 10 osobám, 5.5 až 11.5 ha 3 osobám a přes 11.5 ha 5 osobám. V Pekle bylo 
47 vlastníků 1 až 5 ha, 3 vlastníci 5 až 7 ha a 46 vlastníků méně než 1 ha. 
Hlavním produktem zdejšího zemědělství byly brambory, známé zde snad již v 1. pol. 18. st. 
a rozšířené za Pruských válek před polovinou 18. st. Nejdůležitější stébelnatou plodinou 
bylo žito. Hojně pěstovaným byl i oves. Ječmen a pšenice se pěstovaly méně. Nejvíce 
pěstovanou krmnou plodinou byl jetel, známý teprve od počátku 19. st. Ve větším množství 
se pěstovaly také zelí a krmná řepa. 
Co se týče meliorací, v Raspenavě a Luhu je prováděla vlastní vodní družstva. To 
raspenavské vzniklo v r. 1899. Do roku 1910 odvodnilo 107 jiter (61,58 ha) půdy. Vodní 
družstvo v Luhu bylo založeno v r. 1910. Ještě v tom roce odvodnilo 98 jiter (56,4 ha) 
pozemků.  
Pěstování ovoce bylo dlouhou dobu zanedbáváno. Teprve v novějších dobách mu zase 
začala být věnována větší pozornost. V dubnu 1906 bylo provedeno sčítání ovocných 
stromů. V Raspenavě bylo napočítáno 2384 jabloní, 724 hrušní, 1293 švestek a 671 třešní; 
na Ferdinandově (v té době patřil pod Raspenavu) 459 jabloní, 166 hrušní, 411 švestek  
a 357 třešní; v Luhu 2424 jabloní, 722 hrušní, 778 švestek a 479 třešní. Uvedená čísla 
představují starší stromy. V onom sčítání však byly spočítány ještě i mladé stromky a těch 
bylo v Raspenavě 2071 a v Luhu 2647. V Lužci společně s Peklem byl celkový počet 
ovocných stromů (starých i mladých) 1933.  
Značné byly stavy hospodářského zvířectva. Podle sčítání lidu z r. 1910 bylo v Raspenavě 
společně s Ferdinandovem 95 koní, 770 ks hovězího dobytka, 193 koz, 140 prasat, 2129 
slepic, 140 hus, 54 kachen, 989 ks jiné drůbeže a 74 včelstev; v Luhu 61 koní, 523 ks 
hovězího, 133 koz, 122 prasat, 1405 slepic, 174 hus, 13 kachen, 458 ks ostatní drůbeže a 
36 včelstev; v Lužci 11 koní, 92 krav, 28 koz, 19 prasat, 401 slepic, 12 hus, 67 ks jiné drůbeže 
a 21 včelstev; v Pekle 130 krav, 63 koz, 41 prasat, 529 slepic, 2 husy, 6 ks jiné drůbeže  
a 10 včelstev.   
Od r. 1886 existoval v Raspenavě spolek pro nucenou porážku. 8. září 1907 vzniklo v Luhu 
jako první v okrese Frýdlant družstvo pro pastvu mladého dobytka. Od 30. května 1908 bylo 
provozováno v Raspenavě. Celková pastevní plocha činila 24 jiter (13,92 ha) a páslo se na 
ní asi 100 ks mladého dobytka. Páslo se od 25.května do 23.září. Družstvo mělo 37 členů. 
Chov včel byl v našich obcích provozován již na počátku 18.st. Chov ryb a jejich lov byly 
vrchnostenským právem. V r. 1634 jsou v naší farnosti jmenovány tyto rybníky – Hamerský, 
Raspenavský a Horní. Kromě nich zde byly ještě rybníčky Raspenavský, Dolní, Luhový  
a Pstruhový. Mnohé z těchto vodních ploch již neexistují. 
 

kronikář Mgr. Jaroslav Černý 

zpracováno dle knihy „Dějiny obcí Raspenava, Luh a Lužec“ Antona Franze Ressela  
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STOLNÍ TENISTÉ NA ŠPICI VE SVÝCH SOUTĚŽÍCH  

Do 59. sezony vstoupili naši stolní 
tenisté se třemi družstvy, kterým se 
vstup do soutěží poměrně vydařil. 

A – družstvo patří dlouhodobě mezi 
špičku Libereckého kraje a dokazuje 
to i v této sezoně, byť do ní vstoupilo 
značně oslabeno o svého nejlepšího 
hráče Tomáše Zahradníka (operace), 
kterého ve většině zápasů nahrazuje 
nejlepší hráč B – družstva Marcel 
Pikous. Sestavu pro většinu zápasů 
tvoří tým ve složení: Leoš Horák, 
Martin Suchánek, Tomáš Prosa 
a Marcel Pikous. V dosud 
odehraných zápasech liberecké 
divize jsou výsledky našeho 
družstva následující: 

 

Domácí zápasy: Victory Liberec 10:7, Spartak Chrastava 10:3, SKST Cvikov 10:1 

Zápasy venku: Sokol Vesec 7:10, Sokol Jablonec n Jizerou 10:4 

Čelo tabulky divize vypadá po pěti odehraných zápasech takto: 

                           1. Loko Česká Lípa     5 4 0 1   44:23     13 b 

                           2. Jiskra Raspenava 5 4 0 1   45:27     13 b 

                           3. Sokol Vesec            4 3 1 0   39:24     11 b 

B – družstvo hraje Krajský přebor 1. třídy a jeho úkol je jediný – tuto velice kvalitní soutěž 
pro oddíl udržet – a tedy nespadnout. Družstvo tvoří hráči Marcel Pikous, Jan Drechsler, 
Matěj Drechsler, Petr Blažek, David Horák, Bohumil Čermák. V dosud odehraných zápasech 
nám nebyla „paní Štěstěna“ příliš nakloněna, o čemž svědčí dvě porážky 8:10, když před 
posledními třemi zápasy vedl náš celek vždy 8:7! 

Domácí zápasy: Česká Lípa B 5:10, Nový Bor B 8:10 

Zápasy venku: Nová Ves n. P. 8:10, Sokol Turnov B 9:9, Sp. Chrastava B 10:1, Dynamo 
Doksy 10:6 

Že záchrana v soutěži bude opět tvrdým oříškem, ukazuje již tabulka po šesti odehraných 
kolech. Naše družstvo je na hezkém 8. místě z dvanácti družstev, když ale od posledního 
místa ho dělí jen tříbodový odstup. Na druhou stranu dělí náš celek pouze jeden bod od 
pátého místa! 

C – družstvo vlétlo do soutěže jako „rozjetá mašina“ a kosí před sebou jednoho soupeře 
za druhým o čemž svědčí nejen 100%-ní bodový zisk, ale i impozantní skóre 64:8, což 
zajišťuje samozřejmě 1. místo v okresním přeboru 2. třídy. V zápasech se střídají Petr 
Blažek, Sylva Suchánková, Pavel Špryňar, Milan Bavlovič, David Horák a Jiří Sršeň. 

 
Ing. Vladimír Boháč, kronikář oddílu                             

A – tým po vítězství nad Cvikovem v domácí herně:  
Tomáš Prosa, Marcel Pikous, Leoš Horák, Martin Suchánek  
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HASIČI RADÍ OBČANŮM 

Únik nebezpečné látky – jak se před ním ochránit? 

Skoro každý z nás je řidičem, a pokud ne, tak spolucestujícím. Určitě jste si v provozu na 
pozemních komunikacích všimli, že některé přepravní prostředky jsou označeny oranžovou 
tabulkou. Zamysleli jste se někdy nad tím, co to znamená a jaký význam to pro nás může 
mít? Ve zkratce vysvětlíme. 

Jedná se o označování nebezpečných látek v silniční a železniční přepravě, které se řídí 
mezinárodními dohodami. Oranžová tabulka ve velikosti 40x30cm, rozdělená na dvě části 
uvádí číselné kódy, tzv. Kemler kód nahoře a UN kód dole. Kemler kód určuje, jaké 
nebezpečí nám od přepravované látky hrozí a je složen ze dvou nebo tří čísel od  
2 do 9 a někdy je doplněn písmenem X. Pokud jsou čísla zdvojená či ztrojená, znamená to 
stupňování nebezpečí (např. 3 – hořlavá kapalina, 33 – lehce hořlavá kapalina). Spodní část 
tabulky – UN kód, uvádí zpravidla čtyřmístné přidělené číslo převážené látky, které lze 
v případě potřeby nalézt ve speciální databázi. Jaké z toho plyne poučení? Vždy, když se 
setkáme s takto označeným přepravním prostředkem, mějme na paměti, že pro nás může 
znamenat velké nebezpečí. A jak si ochránit zdraví a život před nežádoucími účinky uniklých 
nebezpečných látek? 

Hasiči radí: 

• K místu úniku nebezpečné látky se nikdy nepřibližujte. 

• Opusťte co nejrychleji nebezpečný prostor (místo úniku a závětrný prostor) směrem 
proti větru či kolmo na směr přízemního větru. 

• Chraňte si dýchací cesty přiložením kapesníku nebo části oděvu na ústa a nos, je-li 
možnost zvlhčete ho. 

• Zachovejte klid a rozvahu, zbytečně nepobíhejte a nenamáhejte se. Ukryjte se 
v budově, ve vyšších patrech a na odvrácené straně od místa nehody. 

plk. Mgr. Michaela Stará, HZS Libereckého kraje 

 
 

TISKOVÁ ZPRÁVA – CVIČENÍ                              

Hromadné neštěstí s velkým počtem zraněných osob. To je ve zkratce obsah třídenního 
cvičení, které ve spolupráci s polskými partnery připravila Zdravotnická záchranná služba 
Libereckého kraje. Frýdlantský výběžek, kde se cvičení konalo, tak na několik desítek hodin 
ožil neobvykle zvýšenou přítomností sanitek a hasičských a policejních vozů. Na cvičení se 
totiž samozřejmě podílely všechny složky IZS. 

První den cvičení byl zaměřen na „menší“ hromadná neštěstí. Rvačka v hospodě, útok 
střelce ve škole, dopravní nehoda s velkým počtem zraněných a únik amoniaku na zimním 
stadionu. Naše posádky si vyzkoušely, jak spolupracovat, pokud se na místě události sejdou 
s polskými kolegy nebo s dalšími, s nimiž se běžně na výjezdech nesetkávají. Druhý den se 
všechny zúčastněné posádky sjely při zásahu na vlakovém nádraží ve Frýdlantě. Plně 
obsazená vlaková souprava se zde srazila s dodávkou. To znamenalo desítky zraněných. 
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Na místě se sjely všechny zdravotnické posádky, které se účastnily cvičení, několik vozů 
HZS Libereckého kraje a dobrovolných jednotek požární ochrany obcí (cvičení se zúčastnili 
i dobrovolní hasiči města Raspenavy – pozn. redakce), Policie ČR, drážní hasiči, členové 
Horské služby a městská policie z Frýdlantu. Cílem cvičení bylo, aby si všichni vyzkoušeli, 
jak při zásahu komunikují a spolupracují. „Podobná cvičení jsou pro nás všechny nesmírně 
důležitá. Ověříme si, zda vše funguje tak, jak má, odhalíme případné nedostatky, které 
můžeme včas řešit. Při reálném zásahu jsme pak připraveni a můžeme se držet nacvičených 
postupů,“ vysvětlil ředitel ZZS LK Luděk Kramář.  

V Libereckém kraji, který sousedí s Polskem, je velmi důležité, aby na vysoké úrovni byla 
i mezinárodní spolupráce záchranných složek. Při zásazích se mohou potkávat a vzhledem 
k tomu, že každá země má trochu odlišná pravidla a postupy, je dobré je znát a mít 
vyzkoušenou souhru v terénu.  

Celé třídenní cvičení, jehož součástí samozřejmě byla i teoretická příprava a vyhodnocení 
získaných poznatků, bylo realizováno v rámci projektu „Jiná řeč, společný postup / Różne 
języki, jednakowe postępowanie“. Jeho partnery jsou Zdravotnická záchranná služba 
Libereckého kraje a Pogotowie ratunkove Jelenia Góra. Projekt je spolufinancován 
Evropskou unií z prostředků Evropského fondu pro regionální rozvoj z Programu Interreg V-
A Česká republika-Polsko, v rámci Fondu mikroprojektů v Euroregionu Nisa. 

 

Michael Georgiev, ZZS Libereckého kraje 
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NOVÁ ZÁKLADNA ZZS LK NA LETIŠTI 

Posádky Zdravotnické záchranné služby Libereckého kraje na letišti v Liberci budou od září 
za pacienty vyjíždět z nové výjezdové základny. Spolu s hejtmanem Libereckého kraje 
Martinem Půtou, radním pro resort zdravotnictví Vladimírem Richterem a radním pro resort 
hospodářského a regionálního rozvoje, evropských projektů, územního plánování a rozvoje 
venkova Jiřím Ulvrem ji dnes slavnostně otevřel ředitel ZZS LK Luděk Kramář. 

Nová základna, ze které vyjíždí posádka rychlé zdravotnické pomoci k pacientům z Liberce 
a okolí, je plně moderně vybavena. Nová stavba s důrazem na ekologický provoz stála 22,6 
milionů korun a z převážné většiny byla financována z evropských peněz. „Původní stavba 
výjezdové základny už nesplňuje žádné limity pro provoz. Jsme rádi, že se nám 
z evropského projektu, respektive z Integrovaného regionálního operačního programu 
REACT EU, do něhož jsme se pustili v součinnosti s Libereckým krajem, podařilo vystavět 
nové, moderní zázemí,“ řekl ředitel Kramář.  

„Kraj usiluje o kvalitní zázemí pro záchranáře, kteří nasazují dennodenně ve vypjatých 
situacích své životy za záchranu životů jiných, dlouhodobě. Stav prostorů základny na 
libereckém letišti si tam navíc již dlouho žádal nápravu. Na přípravě původního projektu se 
začalo již v roce 2014 a jeho aktuální dokončená verze pochází z roku 2018. Teprve se 
současným vedením statutárního města Liberec se totiž konečně vyřešily majetkoprávní 
otázky a začaly se skupovat pozemky. Za důležité považuji úzkou spolupráci mezi 
záchranáři z výjezdových skupin a leteckou záchrannou službou.“ vysvětlil hejtman Martin 
Půta. 

Původní prostory, které nevyhovovaly po technické ani kapacitní stránce, nahradí pracoviště, 
kde mají záchranáři zázemí nejen pro členy posádek, ale zároveň pro technické 
zabezpečení vozového parku. „Již na začátku projektu jsme si stanovili podmínku, aby 
rekonstrukce objektu i stavba přístavby probíhaly za plného provozu, což se podařilo. 
Stavební firma dodržela předpokládaný termín dokončení a já jsem za to upřímně 
rád,“ zdůraznil Vladimír Richter, radní pro resort zdravotnictví. „V přístavbě vznikly čtyři 
pokoje pro personál, WC a sprcha, sklady, šatny a také garáž pro dvě sanitky pozemní 
záchranné služby. Došlo také k výměně okenních a dveřních výplní za nové plastové s 
izolačními trojskly a výměně střešní krytiny. Při jižní straně stávajícího objektu vyrostla nová 
zpevněná plocha v rozsahu 278 m2 s asfaltovým povrchem,“ dodal Zbyněk Miklík, náměstek 
pro resort ekonomiky, majetku, investic, veřejných zakázek a informatiky.  

Výstavba nové základny byla zahájena v dubnu loňského roku.   „Výstavbu podpořily peníze 
z evropských zdrojů, a to do výše 85 %, což tvoří více než 20 milionů. Jednalo se o žádost 
do 97. Výzvy Integrovaného regionálního operačního programu – Integrovaný záchranný 
systém – Zdravotnické záchranné služby krajů. Podobné projekty mají rozhodně 
smysl,“ vysvětlil Jiří Ulvr, člen rady kraje, řízení resortu hospodářského a regionálního 
rozvoje, evropských projektů, územního plánování a rozvoje venkova. 

                                                            

Michael Georgiev, ZZS Libereckého kraje 
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ÚHRADY MÍSTNÍCH POPLATKŮ 

Upozorňujeme občany, že vždy do 31. března aktuálního roku jsou splatné místní poplatky, 
a to poplatek ze psů (na celý rok) a poplatek TKO (odpady) na 1. pololetí (2. pololetí je 
splatné do 31. července aktuálního roku).  

Výše poplatků:  

• TKO   350,– Kč za osobu a rok 

• ze psa   50,– Kč za prvního psa  

Při neuhrazení poplatků může být dle obecně závazné vyhlášky poplatek navýšen až 
trojnásobně.                                           
Poplatky lze hradit převodem z účtu, případně v hotovosti nebo kartou na městském úřadě. 
V případě úhrady poplatků převodem lze hradit na číslo účtu:  

19-86121574/0600 
a variabilní symbol (VS) zůstává nezměněn – informaci o VS získáte na telefonních číslech 
482 360 441 – poplatek TKO nebo 482 360 445 – poplatek ze psa. Složenky budou 
zasílány pouze dlužníkům po termínu splatnosti poplatků. 

 

JIŽ PÁTÝ ADVENTNÍ KONCERT V RASPENAVĚ 

Po loňských peripetiích 
s realizací koncertu, který byl 
2x zrušen a poté opět 3x 
oznámena jeho realizace, 
jsme nakonec adventní čas již 
nestihnuli – a tak z toho byl 
Novoroční koncert. 
Letos se ale opět vrátíme ke 
staré tradici, v neděli  
4. prosince od 15:00 hodin 
se bude konat ve zdejším 
kostele adventní koncert, který 
je velice kvalitně obsazený 
nejen předními umělci 

libereckého Divadla Františka Xavera Šaldy, ale i dalšími umělci. Tradičně vystoupí sólistka 
opery DFXŠ Věra Poláchová – Kavanová (zpěv – soprán), Markéta Doubravská – harfa, Jiří 
Horčička – klávesy a další. 

Vystupujícími na koncertu, budou i děti zdejší mateřské školy, které se již, pod vedením paní 
ředitelky Machové na koncert připravují. Každoročně se snažím přivést na tento koncert 
někoho nového. Ne jinak by tomu bude i letos – mezi vystupujícími umělci bude i Josef Žák, 
výborný houslista. Přejme si tedy společně, aby veškeré přípravy koncertu 
„nezhatil“ novodobý problém – Covid 19 a abychom tak mohli společně strávit krásné chvíle 
adventního času.  
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Sluší se při této příležitosti poděkovat podporovatelům a donátorům koncertu, kterými jsou:  
Město Raspenava, Novus Česko s. r. o., Petr Beran, Autoservis Neumann, Czech Fiebre 
spol. s r. o., Silkom, spol s r. o., Milan Drahoš – Voda–topení–plyn, STK Raspenava – Folda 
s. r. o., ALFA Farský, s. r. p., Karel Klouček – řeznictví a uzenářství, Nadace Preciosa 
Jablonec nad Nisou. 
 

Zvláštní poděkování patří panu faráři za vstřícnost a pomoc při realizaci této akce. 

Ing. Vladimír Boháč, organizátor koncertu    
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FC JOKERS V RASPENAVĚ                               

Zdravím sportovní nadšence a fotbalové fanoušky. Chtěli 
bychom vám představit fotbalový klub FC Jokers, z. s., který 
od nové sezóny 2022/2023 působí v Raspenavě. Dříve 
tento klub působil ve Frýdlantě, v Krásném Lese a v Dolní 
Řasnici. K hladkému přestěhování klubu do Raspenavy, 
pomohlo velmi vstřícné jednání s Městem Raspenava 
a vedením fotbalového týmu SK Raspenava (zastoupeným 
Josefem Koprnickým, Lukášem Rácem a Petrem Havlem).  

Náš klub vznikl v roce 1997, sídlo klubu máme v Moskevské 
ulici 109 v Raspenavě. Fungujeme na facebookových 
stránkách pod názvem FC Jokers. V Raspenavě pořádáme 
pravidelně dvě akce – v únoru Jokers CUP a v březnu 
Jokers ples. Domácí zápasy hrajeme většinou v neděli od 
15 hodin. Sezónu 2022/2023 jsme odehráli s bilancí 
7 vítězství, 1 remíza a 5 porážek. Umístili jsme se na 
průběžném 6 místě, což je pro náš klub velmi solidní 
umístění a chtěli bychom ho potvrdit v jarních utkáních, 
při kterých se na vás budeme těšit!    

Vladislav Pospíšil  
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PRODEJ KALENDÁŘŮ 

V městské knihovně a informačním centru je možné zakoupit kalendáře na rok 2023 
s fotografiemi Raspenavy. Nástěnný kalendář je dostupný za 100,- Kč, stolní kalendář pak 
lze zakoupit za 50,- Kč. Kalendáře je možné si zarezervovat na kontaktech městské 
knihovny (482 360 447, knihovna@raspenava.cz). 

 

   

 
 
 

AKCE V KNIHOVNĚ – PROSINEC  

 

  



 

20 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RASPENAVSKÝ ZPRAVODAJ – OBECNÉ INFORMACE 

 

Vydává: 
město Raspenava, Fučíkova 421, Raspenava, IČ 00263141, MK ČR E 11 808 

Redakční rada:  
Ladislava Mičunovičová  

Jana Lipenská  
Mgr. Petr Chvojka 

Náklad:  
cca 300 ks, vychází 4x ročně, dostupné zdarma  

Uzávěrka příštího čísla:  
 

15. 12. 2022 
 

Kontakty:  
knihovna@raspenava.cz / 482 360 447 

město.raspenava@raspenava.cz / 482 360 431 
 

Redakce nezodpovídá za obsah inzerce a nenese odpovědnost za příspěvky občanů. 
Redakce si vyhrazuje právo příspěvky krátit. 

Nevyžádané rukopisy se nevracejí. Fotografie jsou pořízeny autory příspěvků. 
 


